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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 30 listopada 2020 roku 

Numer: 46 / 2020 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: podlewania drzew i krzewów w pasach drogowych 

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 roku, poz. 713 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

W pasach drogowych w Poznaniu rośnie wiele tysięcy drzew i krzewów. Jest to bardzo 

ważny element systemu zieleni w naszym mieście. Drzewa i krzewy te często znajdują się 

w otoczeniu o trudnych uwarunkowaniach dla optymalnej wegetacji, zwłaszcza ze względu 

na ograniczenia w rozwoju systemu korzennego oraz ograniczone możliwości poboru wody 

z powodu otaczających betonowych nawierzchni. Jest to szczególnie istotna kwestia na 

ulicach w śródmieściu. Stąd optymalne byłoby podlewanie tych drzew i krzewów w okresie 

letnim. Bardzo dobrą praktyką są czasowe działania zlecane wykonawcom zieleni w pasach 

drogowych, którzy w ramach gwarancji na posadzone drzewa i krzewy mają obowiązek ich 

podlewania przez jeden albo dwa sezony. Podejmowane były również inicjatywy polegające 

na montowaniu rur wkopanych w glebę i umożliwiających wlewanie do nich wody. 

W ostatnim czasie testowo stosowano specjalne przymocowane do pnia drzewa worki z 
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sączącą się wodą do podlewania (hydrobufory). Wiele takich rozwiązań stosowanych jest 

w innych krajach o uwarunkowaniach jeszcze trudniejszych, niż w Poznaniu. Warto zatem 

korzystać z tych wzorów. Każde takie lub podobne działania zasługują na poparcie i powinny 

być rozwijane w naszym mieście w trosce o utrzymanie i rozwój zieleni. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) jakie systemowe działania podejmowane są obecnie w zakresie podlewania drzew 

i krzewów w pasach drogowych w Poznaniu, 

 

2) jakie dalsze systemowe działania planowane są do podjęcia w przyszłości w zakresie 

podlewania drzew i krzewów w pasach drogowych w Poznaniu. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


